

SCHOOLS FACING THE CHALLENGES OF THE CONTEMPORARY WORLD

Geneva, Saturday 12th January 2008

Introduction

The International School of Geneva (Ecolint) will be holding its Third Annual Ecolint Education Conference on **Saturday 12th January 2008**. The theme this year will be the continuing appropriateness of our educational programmes in the face of the challenges of the contemporary world. The conference – like last year's conference on 'Language and Education' - will be held in association with both the International Baccalaureate Organization and the International Schools Association. It will take place in the conference centre of the International Labour Office in Geneva and will last from 8.30 to 17.00. Presentations will be in English and in French and simultaneous translation will be provided.

Theme of the conference

The purpose of the annual Ecolint education conferences is to provide an opportunity to learn about and to discuss fundamental issues in education. These conferences have two distinctive features: to encourage thinking about education in the context of wider social, cultural, economic and political developments; and to focus on issues that both state education systems and international schools have in common. This year's conference will go back to basic questions about what education is for and tackle fundamental issues about the influences that ought to be taken into account in developing our educational programmes.

Speakers

We are delighted that we have been able to attract so many distinguished speakers to this year's conference, including some of the best known educational thinkers of the current day in both the anglophone and francophone educational worlds from which a bilingual school such as the International School of Geneva draws its influences. Speakers include Professor Howard Gardner of Harvard University who will talk about themes from his latest book *Five Minds for the Future*, Professor Philippe Meirieu of the University of Lyon on the contemporary significance of 'child-centredness', Dr Monique Seefried, Chairman, IB Board of Governors, on the programmes of the International Baccalaureate Organization, and Mr Norberto Bottani, former head of the Canton of Geneva's Department of Educational Research, on the educational changes in prospect across a number of different countries.

Who is this conference for?

This conference should interest educational administrators and policy makers, principals of both state and international schools, and teachers in all types of school, as well as anyone interested in the future development of school education.

How to apply

Please complete the attached form and return it by fax, at your earliest convenience but no later than 7th December 2007, to Ms Seta Kapačian, ISG, on + 41 (0) 22 787 25 57.



REPENSER L'ECOLE FACE AUX MUTATIONS DU MONDE CONTEMPORAIN

Samedi 12 janvier 2008, Genève

Introduction

La troisième Conférence annuelle de l'Ecolint sur l'Education se tiendra à Genève le **samedi 12 janvier 2008** dans le centre de conférences du Bureau International du Travail de 8h30 à 17h. Cette année, le thème portera sur la pertinence de nos programmes pédagogiques dans le contexte des mutations du monde contemporain. Cette conférence, comme celle de l'an dernier qui avait eu pour thème « Langues et Education », se tiendra en collaboration avec l'Organisation du Baccalauréat International et l'Association des Ecoles Internationales.

Thème de la conférence

Les conférences annuelles sur l'éducation de l'Ecolint se proposent de présenter et de discuter de questions fondamentales qui touchent à l'éducation. Ces conférences présentent deux caractéristiques distinctes: d'une part, elles encouragent la réflexion sur l'éducation dans un contexte social, culturel, économique et politique en évolution et, d'autre part, elles se concentrent sur les défis communs que doivent relever aussi bien les systèmes scolaires nationaux que les écoles internationales. La conférence de cette année traitera des fondements et de la finalité de l'éducation, des influences et des attentes qu'il conviendrait de prendre en compte au moment de l'élaboration des programmes pédagogiques.

Conférenciers

Nous sommes très heureux d'accueillir des conférenciers de renom dont les thèses et la notoriété au sein du monde de l'enseignement francophone et anglophone s'imposent au premier plan et qui inspirent des écoles bilingues comme l'Ecole Internationale de Genève. Nous aurons ainsi le privilège d'écouter le Professeur Howard Gardner de l'Université de Harvard qui abordera les thèmes de son nouvel ouvrage, *Five Minds for the Future*, le Professeur Philippe Meirieu de l'Université de Lyon qui traitera de l'importance essentielle de « l'élève-sujet » dans le processus pédagogique, Mme Monique Seefried, Présidente du Conseil de Fondation de l'Organisation du Baccalauréat International, dont l'intervention sera consacrée aux programmes de l'Organisation du BI et M. Norberto Bottani, ancien Directeur du Service de la recherche en éducation du Canton de Genève, qui dressera un tableau des perspectives de développement dans le domaine de l'éducation dans différents pays.

A qui est destinée cette conférence?

Cette conférence devrait intéresser les responsables du monde de l'éducation, décideurs et gestionnaires, les directeurs d'établissements scolaires tant publics qu'internationaux, les enseignants de tous les types d'école et aussi tous ceux et celles qui s'intéressent à l'évolution de l'éducation à l'école.

Inscription

Merci de bien vouloir remplir le formulaire ci-joint et de le retourner par fax à Mme Séta Kapořian, EIG, au +41 (0)22 787 25 57, au plus tard le 7 décembre 2007.

***SCHOOLS FACING THE CHALLENGES OF THE CONTEMPORARY WORLD /
REPENSER L'ECOLE FACE AUX MUTATIONS DU MONDE CONTEMPORAIN***

PROGRAMME OUTLINE / PROGRAMME PRELIMINAIRE

Saturday 12th January 2008 / Samedi 12 janvier 2008

ILO/BIT, 4, route des Morillons, 1202 Genève

- 08.30 – 09.00 Registration ILO Main Hall / Accueil des participants au BIT
- 09.00 – 09.30 ***Welcome and Introductory Remarks / Introduction***
Dr Nicholas Tate, Director-General, The International School of Geneva
- 09.30 – 10.30 ***Five Minds for the Future***
Howard Gardner, Hobbs Professor of Cognition and Education, Harvard Graduate School of Education
- 10.30 – 10.45 Questions/Answers/Réponses
- 10.45 – 11.00 Coffee Break / Pause-café
- 11.00 – 12.00 ***Pour faire face à la modernité, instituer l'élève-sujet / Facing the modern world by establishing students as the owners of their education***
Philippe Meirieu, Professor of Education / Professeur en sciences de l'éducation, Université de Lyon
- 12.00- 12.15 Questions/Answers/Réponses
- 12.15 – 13.30 Lunch at the Campus des Nations / Déjeuner au Campus des Nations
- 13.30 – 14.30 ***Sur une autoroute à perte de vue: quel sens donner aux systèmes d'enseignement ? / As if we were on an endless highway: where should we take our educational systems?***
M. Norberto Bottani, Analyste indépendant des politiques de l'enseignement, ancien Directeur du Service de la recherche en éducation du Département de l'Instruction Publique, Canton de Genève / Educational policies independent analyst, former Director of the Department of Educational Research, State of Geneva
- 14.30 – 14.45 Questions/Answers/Réponses
- 14.45 – 15.45 ***IB, une éducation du coeur et de l'esprit pour faire face aux défis du monde contemporain / The IB, an education based on feeling and reason that meets the challenges of our contemporary world***
Dr Monique Seefried, Chairman, IB Board of Governors / Présidente du Conseil de Fondation de l'Organisation du Baccalauréat International
- 15.45 – 16.00 Questions/Answers/Réponses
- 16.00 – 16.45 ***Concluding Panel / Conclusion***
 - **Dr Nicholas Tate (Chair)**
 - **Mr Clive Carthew, Chairman, International Schools Association**
 - **Speakers**
- 16.45 – 17.00 Coffee and refreshments / Verrée